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ÄRENDELISTA 
§1 Godkännande av dagordning och tid för justering 
§2 Revidering av delegationsordningen 
§3 Byte av namn för verksamheter inom avdelning 

äldreomsorg 
§4 Upphandling avseende drift och skötsel av strandbad 

inom Bromma stadsdelsområde 
§5 Utredning om parkdrift i egen regi 
§6 Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 

(IOP) mellan Bromma stadsdelsnämnd och den ideella 
föreningen Grannstödsföreningen Bromma 2025-2029 

§7 Föreläggande om att utreda tänkbara orsaker till höga 
bakteriehalter vid Ängbybadet östra 

§8 Nomineringar för pensionärsrådet 2025 
§9 Genomförandebeslut Utökning av en befintlig 

servicebostad för personer med funktionsnedsättning 
enligt lagen om stöd och service (LSS 9:9) på 
Björnssonsgatan 251C i Blackeberg, Bromma 

§10 Regler för attest av transaktioner och fakturor 
§11 Svar på medborgarförslag - Elladdplatser 

Björnsonsgatan 
§12 Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna gällande 

kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och 
familjehem 

§13 Svar på skrivelse från Liberalerna gällande lekpark 
Brålunden 

§14 Svar på medborgarförslag - Mälarens vattenkvalitet 
och variation i Ålstensängens utformning 

§15 Svar på medborgarförslag om nyplantering av tall 
Nockeby 

§16 Svar på medborgarförslag: Trafiksäkerhetsåtgärder på 
Alpvägen 1–9 

§17 Svar på remiss - Motion om orosanmälan för äldre , 
KS 2024/913 

§18 Svar på remiss - Planärende på samråd - Del av Eneby 
1:1, Ögat 1 m.fl 

§19 Svar på remiss - Motion om att bredda 
parkeringsövervakningens uppdrag med ett mer 
serviceinriktat och trygghetsskapande perspektiv 

§20 Svar på remiss - Motion om permanent boende på 
husbåtar, KS 2024/745 

§21 Svar på remiss - Prioriterat gångvägnät för Stockholms 
stad. Beslut om antagande, KS 2024/976 

§22 Ekonomisk månadsrapport november 2024 
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§31 Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning 

till nämndens sammanträden 
§32 Balanslista 2024 
§33 Nämndens och förvaltningens frågor 
§34 Borttagen på grund av sekretess 
§35 Borttagen på grund av sekretess 
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§ 1 
Godkännande av dagordning och tid för justering  

Beslut  
Ordförande Johan Heinonen (S) öppnar mötet. Dagordningen 
godkänns. 
 
Ordförande Johan Heinonen (S) och Mattias Keresztesi (M) utses 
att justera protokollet. Protokollet justeras fredagen den 13 
december. Mötet ajourneras mellan kl. 18.30 - 19.20 för 
allmänhetens frågestund, samt för att ordföranden informerar 
nämnden om att två verksamheter i förvaltningen varit nominerade 
till stadens kvalitetspris och att en av dem, förebyggande 
verksamhet avdelning äldreomsorg, tilldelats priset vid en ceremoni 
i stadshuset den 26/11. 
 
Nämnden framför ett stort tack till verksamheten och all personal 
som varit en del av detta kvalitetsarbete. 
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§ 2 
Revidering av delegationsordningen  
BRO 2024/62 
 

Beslut  
Nämnden reviderar gällande delegationsordning i enlighet med 
bilagor till förvaltningens tjänsteutlåtande, den reviderade 
delegationsordningen träder i kraft 2025-01-01. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Staden har under 2024 genomfört en översyn av chefsstrukturen. 
Med anledning av översynen har samtliga avdelningar i stadsdelen 
granskat delegationsordningen utifrån sin verksamhet. Resultatet av 
detta medför en omfattande revidering av delegationsordningen 
med många förslag på förändringar bland annat gällande titlar och 
delegater. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1817271 Bilaga 1 - förvaltningens förslag till revidering av 
delegationsordning 

 1820389 Bilaga 2 - förvaltningens förslag till revidering av 
delegationsordningens inledning 

 1833128 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordningen 
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§ 3 
Byte av namn för verksamheter inom avdelning 
äldreomsorg  
BRO 2024/494 
 

Beslut  
Nämnden godkänner namnbyte från ”Sörklippans vård- och 
omsorgsboende” till ”Tranebergs vård- och omsorgsboende”. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har sett över möjligheten till namnbyte för mer 
tidsenliga och geografiska namn inom avdelning äldreomsorg. 
Namnbytet omfattar verksamheterna Sörklippans vård- och 
omsorgsboende samt Pensionat Kinesen. 
 
Till följd av att Pensionat Kinesen, sammanhörande med Sörklippan 
vård- och omsorgsboende, är en kommunövergripande verksamhet 
har förslag om namnbyte tagits upp i kommunfullmäktige. Det 
godkändes i samband med sammanträde den 22 november. 
 
Verksamheternas innehåll kommer inte förändras och de boende på 
vård- och omsorgsboendet samt pensionatet bedöms inte påverkas i 
stor utsträckning. Brommas hembygdsförening ser inga hinder 
för byte av namn till följd av kulturell betingning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1812000 (Godkänd - R 1) Byte av namn på verksamheter 
inom avdelning äldreomsorg 
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§ 4 
Upphandling avseende drift och skötsel av strandbad 
inom Bromma stadsdelsområde  
BRO 2024/473 
 

Beslut  
1. Nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören att besluta om 
förfrågningsunderlag, MBL-förhandling, annonsering, utvärdering, 
tilldelningsbeslut, tecknande av avtal samt att hantera eventuell 
överprövning. Delegationen innefattar även beslut om eventuell 
förlängning, förändring, kompletteringar och/eller tillägg till avtalet 
utifrån affärsmässiga grunder. 
 
2. Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande avtal för strandbadsdriften tecknades den 15 april 2019 
och har förlängts med två år i taget till maximal gräns. Avtalet 
gäller till och med den 14 april 2025 och en ny upphandling 
behöver genomföras. 
 
Skötseln av strandbaden i Bromma omfattar drift, skötsel, och 
löpande underhåll av strandbaden Solviksbadet, Johannelundsbadet 
och Ängbybadet. 
 
Avtalstiden beräknas uppgå till ett (1) år med möjlighet till 
förlängning med ett (1) + ett (1) + ett (1) år, det vill säga som längst 
fyra (4) år. 
 
Upphandlingen genomförs med öppet förfarande i enlighet med 
lagen om offentlig upphandling (LOU 2016:1145), kap 6. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1820129 (Godkänd - R 2) Upphandling drift och skötsel 
strandbad Bromma SDF 
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§ 5 
Utredning om parkdrift i egen regi  
BRO 2024/331 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens utredning om park- och 
naturskötsel i egen regi. 
 
2. Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att genomföra ett 
övertagande av parkskötsel inklusive vinterväghållning i egen regi 
senast under 2026. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med verksamhetsplanen för 2024 fick Bromma 
stadsdelsförvaltning i uppdrag att utreda förutsättningarna för en 
återgång till parkskötsel i egen regi. 
 
Utredningsarbetet har pågått under året tillsammans med en konsult. 
Utredningen har fokuserat på att egen regi-verksamheten ska 
resultera i ökad rådighet, säkerställd kvalitet samt goda 
arbetsvillkor. 
 
Kostnaderna för att bedriva verksamhet i egen regi förväntas ligga 
på samma nivå som att bedriva verksamhet på entreprenad. Under 
en omställningsperiod mellan 2025 och 2028 kommer förvaltningen 
att ha ökade investerings- och driftskostnader. 
 
För att säkra en ordnad övergång föreslår förvaltningen att 
förberedelserna för egen regi-verksamheten startar upp i början av 
2025. Förvaltningen föreslår att övergången till egen regi ska vara 
genomförd senast under 2026. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V) och 
Svante Thorell (MP) föreslår (se beslutet). 
 
2) Hanna Wistrand (L), Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan 
Duvdahl (C) föreslår: 
 
Att Bromma stadsdelsnämnd omedelbart avbryter pågående arbete 
om parkdrift i egen regi, samt att därutöver anföra följande: 
 
Majoritetens projekt att utreda parkskötsel i egen regi är ett initiativ 
som enbart är ideologiskt framdrivet och saknar ambitionen att 
skapa en bättre leveransmodell med sunda ekonomiska 
prioriteringar. Man har inte brommabornas bästa i fokus när man 
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ökar kostnader utan att öka leverans eller kvalitet. 
 
De specificerade utredningskrav som förvaltningen har fått är att 
verksamheten ska resultera i ökad ra°dighet, sa¨kersta¨lld kvalitet 
samt goda arbetsvillkor. Dessa krav är orimligt lågt ställda. 
 
• Ökad rådighet betyder alltså i praktiken att i möjligaste mån ta 
över i egen regi. Det är alltså ett direkt beställningsjobb av vad 
utredningen ska leda till. En alternativ fråga hade varit att utreda hur 
och på vilket sätt man långsiktigt skulle förbättra verksamheten 
genom att genomföra den i egen regi? 
• Säkerställd kvalitet betyder implicit att man inte ser något problem 
med den befintliga kvaliteten. Man önskar alltså nå samma nivå 
som den/de befintliga leverantörerna håller. Ett alternativt krav 
skulle kunna vara - bättre kvalitet för samma pengar. 
• Goda arbetsvillkor. Ett enkelt sätt att pröva ett krav är att sätta inte 
framför och sedan se om det alternativet verkar rimligt, alltså inte 
goda arbetsvillkor. 
 
Som hjälp för arbetet har en konsult, Acama AB anlitats. (Acama 
AB benämns ”konsulten” i resten av texten). Konsulten beskriver 
sitt uppdrag som att, 
”har hjälpt er att upprätta en detaljerad kostnadskalkyl på var egen-
regi driften bör ligga utifrån befintliga mängder och arealer. Detta 
uppdrag begränsas till att omfatta parkdrift inkl. gång-cykelva¨gar, 
avhjälpande underhåll och vinterväghållning av parkvägarna.” 
 
Vi har med stort intresse gått igenom den konsultrapport som är 
bifogad förslaget till beslut - Parkdrift i egen regi. Konsulten har 
med stor noggrannhet genomfört sin beskrivning. 
 
Vidare finns också flera olika erfarenhetsbaserade beskrivningar 
över vad som är viktigt när man tar över drift i egen regi, t.ex. 
behov av stöd av andra entreprenörer, förvaringsplatser för 
maskiner och hur man behöver bemanna en tänkt organisation. 
Däremot saknar vi en systematisk sammanställning av till exempel 
investeringskostnader motsvarande den Enskede Årsta Vantör 
presenterade i sitt tjut som samma konsult tagit fram. 
Ytterligare en erfarenhet konsulten presenterar som är värd att 
notera är att egen regi är vanligast i små kommuner och i centrum 
av större kommuner, medan större kommuner oftare använder 
entreprenad utanför centrum (sid 91). Utifrån detta kan man 
konstatera att eftersom Stockholm består alla olika typer av miljöer 
så kommer inte en lösning att passa hela staden och att Bromma inte 
är Stockholms centrum. 
Vår kritik mot genomförandet handlar inte i huvudsak om det 
presenterade materialet. Vår kritik handlar till stora delar om det 
som inte står i beslutsunderlagen eller inte är färdigproblematiserat i 
underlaget. Vi ser flertalet fallgropar i detta projekt som är 
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framstressat av majoriteten vilket lett till att förvaltningen inte 
hunnit bearbeta de 100 sidor presentation konsulten skickat som 
slutleverans. 
 
Risker 
Att byta driftsform är en sådan risk. Det här är ett mycket stort och 
komplext förändringsprojekt som kommer att pågå i förvaltningen 
över flera år. Väldigt mycket kan gå fel. Trots detta har den 
rödgröna majoriteten bråttom. När man läser helheten blir det 
uppenbart att man negligerar bristerna. Den enda logik som lyser 
igenom är politisk ideologi. 
Alla med erfarenhet av stora förändringsprojekt vet att det kräver 
resurser både i pengar och kompetens. Konsulten skriver att det 
behövs en projektorganisation med en projektledare på 12–18 
månader (sid 63). Det är uppenbart att det här inte är ett 
enmansjobb. När man tittar på allt som behöver göras måste 
projektet förmodligen delas upp i underprojekt som kräver olika 
kompetenser. Det här väcker frågor hur projektet ska genomföras i 
praktiken. 
 
Vi har den 11 december fått veta att förvaltningen avser att drifta 
projektet med befintlig personal och jämför det med ett 
samhällsbyggnadsprojekt. Man ser inga risker för förseningar eller 
med kapacitetsbrist. Trots att riskkalkylen lyfter detta som en hög 
risk på högsta nivå. Erfarenhet visar att samhällsbyggnadsprojekt 
väldigt ofta både försenas och fördyras. 
Beslutet vi nu ska fatta inkluderar 16 nya heltidsanställda och 11 
säsongsanställda, flera av dessa med specialkompetenser. Att lyckas 
med denna rekrytering är grundläggande för hela projektet. Så 
många nya anställda är också mycket kostnadsdrivande. 
Det borde också finnas siffror på felmarginal. Det finns alltid spann 
i sådana här kalkyler, då de består av flera osäkra eller okända 
parametrar - något konsulten håller med om. 
 
De nuvarande kontrakten med entreprenörerna är en risk. 
Majoriteten bygger bland annat stora delar av sitt resonemang på 
förhoppningar om att de nuvarande entreprenörerna ska gå med på 
en förlängning av avtalen (1+1+1 år). Det låter som ökad säkerhet, 
men de upphandlade entreprenörerna kommer inte att hoppas på det 
bästa. De kommer att planera för det värsta. De som har kontrakt 
måste, för att kunna driva sin verksamhet vidare, omedelbart börja 
söka andra kontrakt för att klara sin överlevnad. Omedelbart innebär 
i praktiken i samband med att ett eventuellt beslut blir känt. Detta 
antagande är en risk som inte hanteras. 
 
Vi riskerar att de befintliga entreprenörerna hittar andra kontrakt 
och inte är tillgängliga om eller när vi vill förlänga. När vi ska 
förlänga är det dessutom eventuellt i konkurrens med övriga 
stadsdelar i staden som befinner sig i en liknande situation. 
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Samma sak gäller rekrytering av rätt kompetenser. Det finns redan 
idag stora utmaningar med att rekrytera specialistkompetenser. 
Problemet kommer inte att bli mindre när flera stadsdelar söker 
samma specialister. Majoriteten tänker väl inte att stadsdelarna ska 
priskonkurrera om  de här rekryteringarna? Dessa två faktorer kan 
stjälpa hela genomförandet. 
Med stor sannolikhet kommer nämnden riskera att stå inför en 
situation där man antingen tvingas till högre kostnader genom 
förhandling med nuvarande leverantör eller att upphandla korta, och 
därmed dyrare avtal med andra leverantörer. Den risken är inte 
beskriven i siffror. Ett rimligt antagande blir att det blir sämre – för 
både för Bromma och Stockholm. 
 
Depå, Fårstall och upplagplats som föreslås måste köpas tillbaka 
eller hyresavtal brytas och kompenseras för verksamheten. Vi har 
alltså ingen rådighet över dem i dagsläget. Vi vet inte vad 
köpesumman blir, hur lång tid hyresprocessen tar eller om befintliga 
ägare och hyrestagare ens vill säga upp sitt ägande och sina avtal. 
 
Alla dessa risker bekräftas av den riskanalys vi efterfrågat, som till 
slut skickades sent på eftermiddagen dagen innan beslutande 
nämndssammanträde. Detta dåligt ur flera hänseenden; dels för den 
demokratiska transparensen, men också då det bekräftar den stress 
förvaltningen fått arbeta under. 
Kalkylen som ligger till grund för förslaget är ofullständig och 
saknar viktiga antaganden, Bara att byta driftsform kommer att 
kosta 8–10 mkr (sid 5 tjut) i engångskostnader om inget går fel 
enligt de bifogade kalkylerna, (tabell 2, sid 5), under tidsperioden 
2025–2028. Är det rimligt? Särskilt inte som Enskede Årsta Vantör, 
med samme konsult, ser ett investeringsbehov på nästan 15 miljoner 
kronor i maskinpark utanför leasingavtal. Något som inte alls nämns 
i vårt tjut. 
 
Att byta driftsform kommer inte heller innebära någon uppenbar 
besparing av kostnader i driften varken på kort eller lång sikt. Det 
finns inga uppgifter i materialet om att det skulle bli billigare. 
 
Hur ska vi förklara för brommaborna att vi lägger cirka.10 miljoner 
kronor i engångs-kostnader på att ta över en verksamhet som 
fungerar bra. Den rödgröna majoritetens ambitionsnivå är enbart att 
säkerställa att den befintliga kvaliteten bibehålls. 
Stockholms stad befinner sig i ett ansträngt ekonomiskt läge efter 
två år av det rödgröna styret. Staden lånar en miljon kronor i 
timmen och majoriteten prioriterar uppenbart ideologiska 
kostnadsökningar i stället för en effektiv verksamhet. Det kan inte 
anses vara god ekonomisk hushållning att göra verksamheten 
dyrare. 
 
De fördyringar och investeringar som majoriteten nu vill genomföra 
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inom park och naturskötsel förbättrar inte kvaliteteten för 
brommaborna, det blir bara dyrare, frågan är bara hur mycket 
dyrare? 
 
Istället för att effektivisera verksamheten och optimera kostnaderna, 
väljer man att lägga en stor ekonomisk risk på Brommas och 
Stockholms skattebetalare utan att kunna visa på motsvarande 
förbättringar i kvalitet eller resultat. 
 
Känslighetsanalyser för väsentliga faktorer som löneökningar, 
maskininvesteringar och systemstöd saknas helt i underlagen. 
Förslaget ignorerar även kostnader för nödvändig uppföljning och 
kontroll av driften, vilket öppnar för ineffektivitet och ökade 
kostnader. Detta riskerar sämre parkupplevelse för både brommabor 
och andra stockholmare. 
 
Majoritetens påstående att egen regi skulle innebära ökad rådighet 
över verksamheten är inget annat än ett tomt löfte. Ingen konkret 
analys har gjorts om hur denna rådighet skulle leda till förbättringar. 
Det finns inget i förslaget som visar på hur ökad rådighet skulle ge 
bättre resultat än nuvarande entreprenadlösningar som redan 
regleras genom detaljerade avtal. 
När staden driver mer och mer diversehandel flyttas fokus från den 
så viktiga kärnverksamheten som vi anser behöver prioriteras. 
Konsulten skriver i sin sammanfattande slutsats (sid 34) att ”Egen-
regi utförande kan (vår kursivering) konkurrera med entreprenad 
när det gäller många arbeten”. Därefter följer att antal ”följande 
måste vara på plats…”, för att ”kan” ska fungera. För oss leder det 
till att vi inte kan ser något substantiellt i underlagen som pekar på 
att parkförvaltningen på totalen blir bättre, möjligen nås målet lika 
bra, fast till en högre kostnad. 
Entreprenörer har starka incitament att leverera hög kvalitet, 
eftersom deras kontrakt innehåller sanktioner vid utebliven 
prestation. Det finns inget som tyder på att majoritetens förslag 
skulle leverera likvärdig kvalitet utan dessa incitament. Man 
försöker inte ens i uppdragsbeskrivningen påstå att kvaliteten skulle 
höjas vid egen regi. Förslaget vilar enbart på ideologisk grund. 
 
Sammanfattningsvis måste majoriteten hantera riskerna i denna 
återkommunalisering och säkerställa att en fullständig risk- och 
ekonomiskanalys genomförs, därtill krävs en realistisk och 
genomtänkt plan för framtida drift, innan några beslut tas om att 
eventuellt övergå till egen regi. 
 
Vi anser det som oansvarigt av den rödgröna majoriteten att gå 
vidare med detta ideologiskt drivna projekt som riskerar 
förvaltningens ekonomi och kvalitet i parkdriften. Detta blir sämre 
och dyrare i stället för bättre och billigare. 
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3) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
a) Att avslå förvaltningens utredning om park- och naturskötsel i 
egen regi. 
b) Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till nämnden med 
en fördjupad utredning baserad på objektiva frågeställningar och 
jämförelser. 
c) Att därutöver anföra följande: 
 
Utan att lägga ut orden mer än nödvändigt är underlaget 
undermåligt och otillräckligt som beslutsunderlag för oss i 
opposition. Utredningen är baserad på frågeställningar där 
premissen är att egen regi ska genomföras och färgas därav totalt av 
detta, där saklighet, faktiska jämförelser och en öppen syn på 
alternativ uteblir. 
 
För att kunna gå vidare med långtgående politiska beslut som 
påverkar vardagen för de flesta Brommabor kräver vi betydligt 
mycket mer. Svart på vitt måste det presenteras på vilket sätt dagens 
drift felar och varför det skulle vara omöjligt att åtgärda dessa 
brister inom dagens avtal eller dagens driftsformer. Därtill måste det 
beläggas vilka garantier som finns för att egen regi skulle ge ett 
annat erbjudande, både avseende verksamhetens kvalitet och 
kostnader. 
 
I stället innehåller underlagen för beslutet återkommande listor och 
formuleringar kring osäkerheter och risker, som inte bemöts med 
mer än en i sista minuten framhastad och floskelgenomsyrad 
presentation med fyra Powerpoint-slides. Ingen borde kunna anse 
att underlaget är tillräckligt för så långtgående beslut som detta 
ärende berör. 
 
Frågan förenklas inte utav att vi därtill inte sympatiserar med den 
ideologiska hållningen och värderingen att egen regi per definition 
är att föredra, vilket av allt att döma utgör den absoluta lejonparten 
av motivet bakom detta ärende. Vi kräver mer av politiken än denna 
undermåligt utredda symbolpolitik som ansvarslöst riskerar en 
betydande del av stadsdelens medborgarnära verksamhet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L), Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan 
Duvdahl (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. Findel Madison (SD) reserverar sig mot beslutet med 
hänvisning till sitt förslag. 
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Ersättaryttrande 
Christopher Oscarsson (KD) instämmer med förslag från Hanna 
Wistrand (L), Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 1813454 Bromma slutrapport kalkylering av park i egen 
regi_241121 

 1820249 (Godkänd - R 1) Utredning om parkdrift i egen regi 
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§ 6 
Överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) mellan Bromma stadsdelsnämnd och den ideella 
föreningen Grannstödsföreningen Bromma 2025-2029  
BRO 2024/535 
 

Beslut  
Nämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att i enlighet med detta 
tjänsteutlåtande, teckna ett fyraårigt avtal om idéburet offentligt 
partnerskap med den ideella föreningen Grannstödsföreningen 
Bromma. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den ideella föreningen Grannstödsföreningen Bromma och 
Brommas stadsdelsnämnd har ingått idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) sedan 2020 avseende tillgång till en bil för verksamheten. 
Avtalet löper ut 2024 och nytt avtal behöver upprättas och tecknas 
för den fortsatta samverkan mellan parterna. 
 
IOP är en partnerskapsmodell mellan den idéburna och den 
offentliga sektorn. Modellen ska erbjuda en väg för samverkan som 
inte grundar sig varken på bidrag eller genom upphandling. Ett IOP 
ingås av minst två parter som är intresserade av att lösa 
en  gemensamt identifierad samhällsutmaning. 
 
Den ideella föreningen Grannstödsföreningen Bromma är en viktig 
aktör som bidrar till att nå nämndens mål om en trygg och levande 
stadsdel samt att stadsdelen ska vara ren och välskött. Förvaltningen 
bedömer att ett idéburet offentligt partnerskap är en lämplig 
samverkansform med den ideella föreningen Grannstödsföreningen 
Bromma och att nytt avtal bör upprättas och tecknas. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1802660 Stockholms stads riktlinjer för IOP 
 1811853 (Godkänd - R 1) TJUT IOP Grannstödsföreningen 

Bromma 
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§ 7 
Föreläggande om att utreda tänkbara orsaker till höga 
bakteriehalter vid Ängbybadet östra  
BRO 2023/522 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till miljö- och hälsoskyddsnämnden. 
 
2. Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under de senaste fyra badsäsongerna har höga bakteriehalter 
uppmätts vid Ängbybadet östra. Med anledning av den försämrade 
badvattenkvaliteten har Bromma stadsdelsnämnd som ansvarig 
verksamhetsutövare delgivits ett föreläggande från miljö- och 
hälsoskyddsnämnden att: 
 
- Utreda tänkbara orsaker till de höga bakteriehalterna vid 
Ängbybadet östra. 
 
- Ta fram en åtgärdsplan innehållande förslag på åtgärder för att 
minimera höga bakteriehalter. 
 
- Inkomma med en skriftlig rapport av utredningen och 
åtgärdsplanen senast den 1 maj 2024. Förvaltningens utredning 
visar att fågelavföring utgör huvudkällan till föroreningarna. 
Förvaltningen föreslår följande åtgärder baserat på utredningens 
slutsatser: 
 
- Inför badsäsongen 2025 säkerställa att sandstranden rengörs varje 
morgon och vid behov ytterligare en gång genom att öka tillsyn till 
två gånger dagligen när fåglar upptäcks på badet. 
 
- Sätta upp informationsskyltar om de åtgärder som vidtas och 
varför samt hur allmänheten kan bidra. 
 
- I samarbete med Trafikkontoret se till att regelbundna åtgärder, 
såsom drönare eller vallning av hundar, genomförs för att mota bort 
gässen vid vissa tidpunkter. 
 
- Modifiera landskapet för att minska öppna ytor, exempelvis 
genom att plantera träd och lähäckar, att låta vissa gräsytor växa till 
långgräs och att anlägga hinder i form av markutrustning och/eller 
fasta element i landskapet. 
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- Införa strandvärdar i form av ferieungdomar som kan rapportera 
om gässens närvaro och utföra lättare städning vid behov. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1812699 (Godkänd - R 1) Utredning av orsaker till höga 
bakteriehalter vid Ängbybadet östra 

 1801181 Åtgärdsplan Ängbybadet östra 
 1801015 2024-09-12_Ängbybadet_badvattenutredning_1.2 
 BRO 2023/522-4 Föreläggande om att utreda tänkbara 

orsaker till höga bakteriehalter vid Ängbybadet östra 
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§ 8 
Nomineringar för pensionärsrådet 2025  
BRO 2024/580 
 

Beslut  
Nämnden utser Karin Hanqvist (PRO), Kerstin Sandelius (PRO), 
Mats Rollbäck (SPF), Karin Lund (SPF) och Ester Mogensen (SPF) 
till ordinarie ledamöter 
samt: Inger Edvardsson (PRO), Marjo Skog (PRO), Karin Månsson 
(SPF), Eva Lindencrona Ohlin (SPF) och Lena Jonker (SPF) till 
ersättare i Bromma stadsdelsnämnds pensionärsråd under 2025. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I varje stadsdelsnämnd ska finnas ett pensionärsråd knutet till 
stadsdelsnämnden. Ledamöter och ersättare väljs för ett år i taget. 
Fördelningen av ledamöter och ersättare ska ske proportionellt i 
förhållande till organisationernas medlemsantal i Bromma. 
 
Nomineringar till Bromma pensionärsråd 2025 har inkommit från 
SPF Seniorerna och PRO. Förvaltningen föreslår att tre ordinarie 
ledamöter och tre ersättare utses från SPF och två ledamöter och två 
ersättare utses från PRO enligt föreningarnas nomineringar. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1811044 (Godkänd - R 1) Nomineringar till Bromma 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 2025 
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§ 9 
Genomförandebeslut Utökning av en befintlig 
servicebostad för personer med funktionsnedsättning 
enligt lagen om stöd och service (LSS 9:9) på 
Björnssonsgatan 251C i Blackeberg, Bromma  
BRO 2024/572 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens förslag om att inhyra ytterligare 
fem boendelägenheter i ett flerfamiljshus och koppla på en befintlig 
servicebostad på Björnssonsgatan 251C i Blackeberg. Till en 
kostnad om cirka 420 000 kronor per år. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
bostäder med särskild service (grupp- och servicebostäder) i staden. 
Från och med budgetåret 2022 övergick beställaransvaret för dessa 
bostäder till Socialnämnden. 
 
Behovet av bostäder med särskild service är stort i hela staden och 
inom stadsdelsområdet. 
 
Socialförvaltningen och Bromma stadsdelsförvaltning planerar att 
skapa fem nya servicelägenheter enligt LSS. Dessa lägenheter 
kommer att placeras i ett befintligt flerfamiljshus på 
Björnssonsgatan i Blackeberg, där det redan idag finns en 
servicebostad med totalt 10 boendelägenheter. Den befintliga 
verksamheten utökas därmed från 10 till 15 boendeplatser. Beräknat 
tillträde och start för ny verksamhet efter renoveringen planeras till 
under första kvartalet 2025. 
 
Lägenheterna och gemensamhetsutrymmena ägs det kommunala 
bolag Micasa fastigheter. Den utökade ytan är 300 kvadratmeter och 
utökad årshyran är beräknad till 420 000 kronor år. 
Nettohyreskostnaden ligger på 15 kronor per lägenhet och dygn för 
hela verksamheten, inkluderat befintliga boendelägenheter och 
gemensamhetslokal. 
 
Stadsdelsförvaltningens förslag till beslut: 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens förslag om att 
inhyra ytterligare fem boendelägenheter i ett flerfamiljshus och 
koppla på en befintlig servicebostad på Björnssonsgatan 251C i 
Blackeberg. Till en kostnad om cirka 420 000 kronor per år. 
 
Socialförvaltningens förslag till beslut: 
Socialnämnden godkänner förvaltningens förslag om att beställa en 
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utökning av fem hyreslägenheter till en servicebostad i ett 
flerfamiljshus, på Björnssonsgatan 251C i Blackeberg, Bromma. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Utöver förvaltningens tjänstesvar vill vi tillägga följande: 
 
Det är bra att gruppen LSS får möjlighet till fler bostäder. Det är 
inte en dag för tidigt. 
 
Enligt texten ska förvaltningen ha haft en dialog med 
Funktionshinderrådet den 6 december om det här ärendet, tyvärr är 
det protokollet inte bilagt under funktionshinderrådet, där finns 
endast ett protokoll ifrån november. 
 
Om mötet ägde rum den 6 december borde protokollet kunnat 
biläggas och hanteras under samma nämnd som detta ärende. De 
förtroendevalda hade då kunnat ta del av rådets högst relevanta 
inspel på ärendet. Nästa nämnd är tillfället förbi. 
 
Funktionshinderrådets möjligheter att påverka beslut måste 
maximeras och det innebär att när det är möjligt måste deras 
synpunkter kopplas till de ärenden som kommer upp i nämnden. 
 
Handlingar i ärendet 

 1815016 (Godkänd - R 1) Genomförandebeslut Utökning av 
en befintlig servicebostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt lagen om stöd och service (LSS 
9_9) på Björnssonsgatan i Blackeb 
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§ 10 
Regler för attest av transaktioner och fakturor  
BRO 2024/620 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens förslag till reviderade 
attestregler. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Av stadens Regler för ekonomisk förvaltning, Bilaga 8:13, 3 kap 4 
§ framgår att ”Stadens nämnder ansvarar för att fastställa regler och 
anvisningar för kontroll och attest. Nämnderna kan till regler för 
kontroll och attest enligt § 4 och 5 besluta om kompletteringar för 
sitt verksamhetsområde.” 
 
Bromma stadsdelsnämnd godkände reviderade attestregler för 
Bromma stadsdelsförvaltning vid stadsdelsnämndens sammanträde 
den 26 januari 2023, §4, BRO 2023/3. Stadsdelsförvaltningen har 
upprättat ett förslag till reviderade attestregler för Bromma 
stadsdelsförvaltning med anledning av den nya chefsstrukturen som 
beslutades den 31 oktober 2024. Förslaget till attestregler återfinns i 
bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1814806 (Godkänd - R 1) Regler för attest av transaktioner 
och fakturor 

 1812607 Attestregler Bromma stadsdelsförvaltning 
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§ 11 
Svar på medborgarförslag - Elladdplatser 
Björnsonsgatan  
BRO 2024/521 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit till Bromma stadsdelsnämnd 
gällande elladdplatser på Björnsonsgatan i Blackeberg. 
Medborgaren anser att det inte finns behov av laddplatser i området 
och ifrågasätter att medborgarna inte fått tycka till i frågan. 
 
Medborgarförslaget lyder: 
 
"Varför får vi boende inte vara med och lämna synpunkter innan ni 
kör över oss? Varför göra laddplatser som inte används 
överhuvudtaget? Det finns 6 stycken elplatser som ytterst sällan 
används på björnsonsgatan. om någon används så är det en eller två 
som används i dagsläget. nu ska det göras flera elladdplatser på 
björnsonsgatan som överhuvudtaget inte kommer att användas alls, 
utan bara kommer att försvåra för boende att parkera sina bilar. Det 
är ingen som har elbilar i blackeberg. om det finns så är det 
firmabilar. Varför inte lägga pengarna på något som alla boende har 
nytta av istället, som på alla gångvägar som är under all kritik, och 
andra saker?" 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1811041 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
elladdplatser på Björnsonsgatan 

 1759115 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 12 
Svar på skrivelse från Sverigedemokraterna gällande 
kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och 
familjehem  
BRO 2024/518 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I skrivelse till Bromma stadsdelsnämnd, daterad 2024-09-26, 
skriver Findel Madison (SD) och Mario Shevchenko (SD) att 
socialförvaltningen och stadsdelsförvaltningen har ett stort ansvar 
för att skydda barn från skadliga miljöer Skribenterna ställer i 
skrivelsen frågor till förvaltningen kring ansvarsfördelning, rutiner 
och arbetssätt. 
 
Socialförvaltningens uppdrag är att upphandla leverantörer som 
lever upp till avtalets krav och som är seriösa, där efterlevnaden av 
avtal och seriositet följs upp kontinuerligt. Förvaltningen ansvarar 
för placeringen av individen och om det uppstår 
missförhållande/avvikelse från gällande avtal informeras 
socialförvaltningen. I vissa fall görs polisanmälan och även 
anmälan till IVO om misstänkt missförhållande. Förvaltningen har 
ingen kännedom om att ungdomar placerats på hem där 
verksamheten visat koppling till kriminella nätverk. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1742040 Skrivelse från Sverigedemokraterna gällande 
kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och 
familjehem 

 1811585 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse gällande 
kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och 
familjehem 
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§ 13 
Svar på skrivelse från Liberalerna gällande lekpark 
Brålunden  
BRO 2024/575 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en skrivelse till Bromma stadsdelsnämnd föreslår Liberalerna 
genom Stefan Ennerfelt att de nyanlagda ramperna i lekparken 
Brålunden ska kompletteras med sluttande kanter för att underlätta 
för barn med funktionshinder att ta sig fram. 
 
Skrivelsen lyder: 
 
"En medlem i Liberalerna Bromma besöker med jämna den nyligen 
upprustade Lekparken Brålunden. I samband med detta träffade 
vederbörande en förälder med ett barn i rullstol som hade 
svårigheter att ta sig upp för de nyanlagda ramperna eftersom de har 
skarpa och ganska höga kanter. (Se bild nedan för exempel). 
 
Vårt förslag är ramperna ska kompletteras med slutande kanter för 
att underlätta för barn som av olika skäl har problem att delta i 
leken på grund av kanterna. 
 
I övrigt har vi bara hört gott om ombyggnaden. 
 
Vi har informerat medlemmen om Tycktill Appen men lovade även 
att lämna in förslaget till nämnden." 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1811050 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse från Liberalerna 
gällande lekpark Brålunden 

 1778118 Skrivelse Lekpark Brålunden 
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§ 14 
Svar på medborgarförslag - Mälarens vattenkvalitet och 
variation i Ålstensängens utformning  
BRO 2024/482 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit till Bromma stadsdelsnämnd 
gällande att förbättra Mälarens vattenkvalitet, skapa mer variation i 
Ålstensängens utformning samt anlägga en uppehållsbassäng för 
dagvatten. 
 
Ålstensängen ingår i det område som ska bli ett nytt naturreservat. 
Därför är det inte aktuellt att göra en ny utformning av platsen. 
Stadsdelsförvaltningen har dessutom genomfört en upprustning av 
Ålstensängen under året. 
 
Arbetet med att förbättra vattenkvaliteten i Stockholm samordnas av 
miljöförvaltningen. Arbetet utgår ifrån de lokala åtgärdsprogram 
som tagits fram för vattenförekomster i staden. Det finns i dagsläget 
inget lokalt åtgärdsprogram för området kring Ålstensängen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1813891 (Godkänd - R 2) Svar på medborgarförslag om 
Mälarens vattenkvalitet och Ålstensängens utformning 

 1793112 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 15 
Svar på medborgarförslag om nyplantering av tall 
Nockeby  
BRO 2024/499 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag har inkommit till Bromma stadsdelsnämnd 
gällande nyplantering av tall i Nockeby. Medborgaren föreslår att 
en inventering genomförs av de tallar som planterats under våren 
med anledning av att skador observerats. Medborgaren föreslår 
också att nya träd planteras där omfattande skador uppstått samt att 
en skötselplan tas fram för att se till att plantorna skyddas från 
framtida skador. 
 
Förvaltningen är medveten om att endast en del av de småplantor 
som planteras kommer att klara sig och har med det i 
beräkningarna. Småplantor lämpar sig bäst när det handlar om att 
föryngra beståndet i ett skogsområde eftersom det efterliknar det 
naturliga förloppet. 
 
Förvaltningen har en trädplan där behovet av trädplantering på olika 
platser i Bromma noteras och följs upp. Där har önskemål om tall 
och björk noterats på olika platser i Nockeby. Även om det inte 
upprättas skötselplaner för alla områden så följs utvecklingen upp 
genom återkommande insatser och vid behov även genom 
återplantering. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1808202 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
nyplantering av tall i Nockeby 

 1793111 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
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§ 16 
Svar på medborgarförslag: Trafiksäkerhetsåtgärder på 
Alpvägen 1–9  
BRO 2024/500 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I ett medborgarförslag till Bromma stadsdelsnämnd föreslår en 
medborgare att trafiksäkerhetsåtgärder ska genomföras på Alpvägen 
1 till 9 i Bromma. Medborgaren menar att trafiksituationen på 
sträckan är mycket osäker på grund av felaktig körning, hög 
hastighet, avsaknad av trottoar samt tunga transporter. Medborgaren 
föreslår åtgärder i form av farthinder, gångpassage/trottoar samt 
ökad skyltning och övervakning. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1811048 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag om 
trafiksäkerhetsåtgärder på Alpvägen 1-9 

 1793100 Medborgarförslag GDPR-tvättat 
 

Sida 27 (55)



 
 

Bromma stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-12-12 

§ 17 
Svar på remiss - Motion om orosanmälan för äldre , KS 
2024/913  
BRO 2024/551 
 

Beslut  
Nämnden tar del av ärendet och godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. Svaret överlämnas till 
kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Bromma stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig över en motion 
till kommunfullmäktige. Ledamot Thomas Wihlman (C) föreslår att 
staden inför orosanmälan för äldre personer samt arbetar för att 
synliggöra arbetet. 
 
Stadsdelsförvaltningen ställer sig bakom motionens intentioner, att 
det ska vara enkelt att veta vart man ska kunna vända sig om man 
som äldre själv, anhörig, tjänsteperson eller privatperson känner oro 
för en person i sin närhet. Förvaltningen vill dock framhålla att det 
redan i dagsläget finns möjlighet att framföra oro om en äldre 
person. Det kan göras genom att kontakta respektive stadsdel 
alternativt vända sig till kontaktcentret Äldre direkt. Vid inkommen 
oro, arbetar förvaltningen uppsökande för att komma i kontakt med 
den äldre och ge information och möjlighet till stöd. Förvaltningen 
kan konstatera att inte är tillräckligt känt var personer kan vända sig 
för att lämna eller beskriva sin oro om en äldre person. 
Förvaltningen tillstyrker därför förslaget gällande att synliggöra vart 
man kan vända sig för att lämna information i form av oro för äldre. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1812001 (Godkänd - R 1) Svar på motion - Orosanmälan för 
äldre 

 BRO 2024/551-1 Följebrev Motion om orosanmälan för 
äldre , KS 2024/913 

 BRO 2024/551-1.1 Motion om orosanmälan för äldre  
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§ 18 
Svar på remiss - Planärende på samråd - Del av Eneby 
1:1, Ögat 1 m.fl  
BRO 2024/566 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och översänder det till stadsbyggnadskontoret 
 
2. Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan för 
fastigheterna Eneby 1:1, Ögat 1:1 med flera. Syftet med 
detaljplanen är att möjliggöra för flerbostadshus och 
centrumändamål längs Spångavägen vid Beckomberga samt radhus 
i Eneby. Planen består av tre delområden och möjliggör för cirka 
150 hyresrätter i tre till sex våningar med lokaler i bottenvåning 
samt 14 radhus i två våningar. Förvaltningen anser att en större del 
av befintlig park bör bevaras genom att flytta radhusbebyggelsen 
något i sydvästlig riktning. 
 
En större del av parkmarken bör bevaras vid den nya parkentrén vid 
Styrelseman Sanders väg. Fler alléträd bör om möjligt sparas för att 
erbjuda skugga och gatugrönska. Tillräcklig yta för snöupplag och 
dagvatteninfiltration bör finnas mellan gata och bebyggelse. 
 
Placeringen av trevåningshuset i område B innebär ett försvårande 
av parkskötseln och gör parkmarken mindre tillgänglig för 
allmänheten. 
Det planerade skyfallsdiket bakom radhusen föreslås placeras på 
kvartersmark, separat från den allmänna gångstigen, för att 
underlätta driften. 
 
Grönkompensationsåtgärder bör genomföras och dessa kan med 
fördel riktas mot närliggande Eneby lekplats och Enebyparken som 
har stora behov av upprustning. 
 
Behovet av gruppbostad inom ramen för LSS och SoL bör stämmas 
av med socialförvaltningen om detta inte redan gjorts. 
 
Större hänsyn kan tas till skala och utformning i befintlig 
bebyggelse med anledning av att Eneby är utpekat av stadsmuseet 
som särskilt värdefullt för kulturmiljövården i Stockholm. Med 
anledning av det långa avståndet till spårbunden trafik bör ett 
eventuellt behov av utökad turtäthet på busslinje 117 utredas inom 
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ramen för planarbetet. 
 
Trafiksituationen för gående och cyklister som rör sig mellan 
Hjortronvägen och Spångavägen bör om möjligt förbättras ur 
säkerhetssynpunkt. 
Förvaltningen vill belysa vikten av att hitta rätt aktörer för att 
bedriva verksamhet i planerade lokaler så att dessa inte riskerar att 
bli tomställda eller slutna och därmed förlora sitt syfte att skapa en 
mer levande stadsmiljö. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP) och Johan Duvdahl (C) föreslår (se beslutet). 
 
2) Hanna Wistrand (L) och  Mattias Keresztesi m.fl. (M) föreslår: 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att utöver förvaltningens svar anföra följande. 
 
Förslaget innehåller tre olika områden som ska bebyggas, 
Liberalerna har både länge och noga följt detta projekt och fört 
dialog med de boende för att på bästa sätt kunna bebygga men 
också bevara de unika kvaliteter som finns i området. 
 
Liberalerna har en tydlig småhus- och villapolitik och var 
tillsammans med Miljöpartiet drivande under förra mandatperioden 
för att ta fram Stockholms strategi för varsam utveckling av småhus 
och villaområden. Radhusen är inte helt fel utseendemässigt men de 
för höga och för stora för området. 
 
Liberalernas princip är också att om grönområden måste tas i 
anspråk så ska det vara värt det, dvs generera många bostäder eller 
ha en viktig samhällsfunktion som t ex en förskola. Underlaget visar 
inga behov av förskola och ytan för förslaget genererar för få 
bostäder. När området förtätas blir gröna samband och 
rekreationsområden ännu viktigare. Vi avslår område C då det är 
det viktigaste gröna sambandet i området med stora naturvärden. 
Område C är också en extrem lågpunkt och har en viktig funktion 
som avrinningsyta för hela området. 
 
Vi noterar att visionsbilderna för område C stämmer inte överens 
med verkligheten då det är 2-plans hus som avses i ett villaområde 
som består av enplanshus. Proportionerna är fel.de föreslagna 
radhusen är för låga. Det är dåligt att på detta sätt kollra bort 
medborgare och politiker att tro att något kommer att ta mindre 
plats visuellt än vad som är fallet. 
 
För område A tycker vi att förvaltningen svarat bra, för område B 
har vi några förändringar att tillägga. Det mindre huset (III) bör utgå 
och ersättas med tvåplans radhus. T ex två huskroppar i vinkel 
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varav det ena längs med Hjortronvägen. Huskropp IV bör sänkas 
med en våning för en mjukare övergång mot villaområdet. Det är 
inte optimalt att angöra område B via villagatan och entré via 
Spångavägen bör utredas. 
 
Vi vill också poängtera att grönkompensation inte är att utveckla 
lekplatser. Grönkompensation innebär att grönkompensera. Att 
utveckla och rusta upp lekplatser är en kompensation för bortfallen 
rekreationsyta vilket är något annat. 
 
3) Findel Madison (SD) föreslår: 
 
a) Att avslå förvaltningens tjänsteutlåtande. 
b) Att ge förvaltningen i uppdrag att revidera tjänsteutlåtandet i 
enlighet med vad som anförs nedan. 
c) Att därutöver anföra följande: 
 
Majoriteten i Stockholms stad (S, V och MP) går nu vidare med 
planerna på förtätning i Eneby, som dels innefattar 14 radhus längs 
Enebyvägen, dels 150 hyreslägenheter vid rondellen på 
Spångavägen. 
Enebyparken, som utgör en grön kil genom Eneby och är viktig för 
områdets skyfallshantering, biologiska mångfald och 
ekosystemtjänster, offras för att göra plats åt radhuslängorna. 
Parken är också en populär rekreationsyta för hundägare, 
motionärer och lekande barn. 
Eneby tillhör egnahemsrörelsens självbyggerier och klassas av 
Stadsmuseet som en kulturhistoriskt värdefull miljö. Förvanskning 
av de strömlinjeformade småhusen är förbjuden och förtätning med 
helt annan bebyggelse borde bara av det skälet anses olämplig. De 
föreslagna radhusen innebär en arkitektonisk och 
byggnadshöjdsmässig kil som splittrar den kulturhistoriska miljön 
itu. 
 
Utöver radhusen planeras 150 hyresrätter vid rondellen på 
Spångavägen. Merparten av dessa får tillfartsväg via Hjortronvägen 
och Kyrkoherdevägen, med kraftig ökad trafik genom området till 
följd. Med låga p-tal inom nyproduktionen och minskad 
gatuparkering som konsekvens av radhusen riskerar det även att bli 
trångt på gatorna i närområdet. 
 
Värdet av nya bostäder måste vägas mot konsekvenserna av 
exploatering. Att ett viktigt grönområde byggs bort, att vårt 
kulturarv kvävs och förvanskas och att ett uppskattat bostadsområde 
försämras är ett högt pris att betala för ett relativt litet antal 
bostäder. 
Denna förtätning i sitt föreslagna utförande ligger varken i 
Enebybornas eller Brommabornas intresse, och som deras 
representanter i politiken borde inte Bromma stadsdelsnämnd 
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tillstyrka densamma. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L) och Mattias Keresztesi m.fl. (M) reserverar sig 
mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. Findel Madison (SD) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Svante Thorell (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Vi instämmer med förvaltningens tjänsteutlåtande men vill utöver 
det också anföra följande: 
 
- I område B bryter förslaget i stor utsträckning mot den befintliga 
bebyggelsen. Intill område B består bebyggelsen av egnahemsvillor 
i ett plan från 1930-talet, och den föreslagna bebyggelsen skulle 
väsentligen avvika från omgivningen, och även medföra ökad insyn 
och minskad integritet för de som redan bor i området. 
 
- Område C består idag av en inbjudande spontanaktivitetsyta som 
också har en viktig funktion som grönt koppel mellan Beckomberga 
och grönområdet runt Bällsta gård. Området är också tydligt utpekat 
som ett riskområde för översvämningar. Skulle det bebyggas enligt 
förslaget är det en ekologisk förlust, och den ökade mängden 
hårdgjorda ytor i kombination med den redan existerande 
översvämningsrisken skulle göra hela området mindre resilient mot 
extrem nederbörd. 
 
Vi föreslår istället följande lösning: 
 
- Bebygg område B med radhus av samma typ och utformning som 
i förslagets område C. 
- Avstå från att exploatera område C, vilket ger en bibehållen 
spontanaktivitetsyta, ett bibehållet grönt koppel mellan 
Beckomberga och området runt Bällsta gård, och ett mer 
skyfallsresilient Eneby. 
  
 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1812698 (Godkänd - R 1) Samrådsyttrande gällande 
detaljplan för del av Eneby 1:1, Ögat 1:1 m.fl. 

 BRO 2024/566-2.1 Planbeskrivning, samråd 
 BRO 2024/566-2.3 Plankarta, samråd 
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§ 19 
Svar på remiss - Motion om att bredda 
parkeringsövervakningens uppdrag med ett mer 
serviceinriktat och trygghetsskapande perspektiv  
BRO 2024/550 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och översänder det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Johan Nilsson (M) att 
Stockholms stad ska utöka parkeringsövervakningens uppdrag med 
syftet att öka tryggheten och servicen till medborgarna. Motionären 
föreslår att parkeringsvakterna ska bistå med att anmäla brister i 
stadsmiljön, att ha en direktkontakt med ordningsvakter samt att 
bistå turister och stockholmare med information. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till att parkeringsvakter skulle bidra 
med att uppmärksamma fel och brister i stadsmiljön så att dessa 
snabbare kan åtgärdas. Samtidigt framhåller förvaltningen att den 
redan höga ärendemängden skulle öka ytterligare, vilket skulle 
kräva ökade administrativa resurser inom stadens förvaltningar. 
Förvaltningen ser också att det skulle krävas en ökad samordning 
med berörda fastighetsägare. 
 
Förvaltningen framhåller också att ett utökat uppdrag skulle 
innebära ökade upphandlingskostnader för staden och understryker 
att trafikkontoret, som upphandlande förvaltning, bäst bedömer 
förslagets genomförbarhet. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Hanna Wistrand (L) och Findel Madison 
(SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C) föreslår: 
 
1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra 
 
Vi tror att motionärens linje om ett breddat uppdrag för 
parkeringsvakterna skulle ge ett stort mervärde för Bromma och 
brommaborna. 
 
Eftersom tjänsten är utlagd på entreprenad och därmed upphandlad, 
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bör det vara fullt möjligt att till en kommande avtalsperiod bredda 
uppdraget. Självklart ska det inte ske på bekostnad av den akuta 
parkeringsövervakningen, vilken syftar till att upprätthålla 
säkerheten för samtliga trafikanter. 
 
Men inom ramen för nuvarande arbete med parkeringsövervakning 
bör det kunna finnas möjlighet att använda väntetider och ställtider 
mer effektivt – bland annat för att upptäcka och rapportera in 
skadegörelse eller annat som kan bidra till oordning och otrygghet.  
 
Med anledning av detta stöttar vi förslaget om att 
Kommunfullmäktige bör ge berörda nämnder i uppdrag att se hur 
parkeringsvakternas uppdrag på sikt kan breddas för att skapa 
mervärde - även för boende i Bromma. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C) reserverar sig 
mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Ersättaryttrande 
Christopher Oscarsson (KD) instämmer i förslag från Mattias 
Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C).  
 
Handlingar i ärendet 

 1812703 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av motion om att 
bredda parkeringsövervakningens uppdrag 

 BRO 2024/550-1.1 Motion om att bredda 
parkeringsövervakningens uppdrag med ett mer 
serviceinriktat och trygghetsskapande perspektiv 
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§ 20 
Svar på remiss - Motion om permanent boende på 
husbåtar, KS 2024/745  
BRO 2024/544 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I en motion till kommunfullmäktige föreslår Dennis Wedin (M) att 
staden ska anlägga fler platser för permanent boende på husbåtar. 
 
Stadsdelsförvaltningen har inga invändningar mot förslaget men 
anser att det bör säkerställas att föreslagen utveckling inte påverkar 
befintliga bad, allmänhetens tillgång till vattnet och naturvärden på 
ett negativt sätt. 
 
Vidare vill förvaltningen belysa att förslaget till budget 2025 anger 
att berörda nämnder ska verka för att tillskapa fler badplatser och 
bastubad i hela staden. En helhetssyn krävs då dessa funktioner kan 
göra anspråk på samma ytor. Det bör också fastslås vilken nämnd 
som har tillsynsansvar för dessa kajplatser. 
 
Framlagda förslag till beslut 
1) Ordförande Johan Heinonen m.fl. (S), Rose-Marie Rooth (V), 
Svante Thorell (MP), Hanna Wistrand (L) och Findel Madison 
(SD) föreslår (se beslutet). 
 
2) Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C) föreslår: 
 
1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra 
 
Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen och instämmer i 
synpunkterna om att det även behöver klargöras vilken nämnd som 
ska utöva tillsyn och vidta åtgärder, om reglerna kring 
husbåtsplatserna inte följs. Det får naturligtvis inte råda någon 
oklarhet kring vilken nämnd som ska agera vid exempelvis olovligt 
förankrade båtar med eller utan boende. 
 
Samtidigt gäller redan idag alltför komplicerade regler för att 
överhuvudtaget kunna bo på båt. Vi anser därför att det behövs ett 
gemensamt regelverk för husbåtar, bland annat gällande huruvida 
båten ska räknas som en fastighet eller inte. Det är också viktigt för 
Stockholms stad att aktivt bistå och underlätta så inte stadens båtliv 
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tungs av komplicerad byråkrati. 
 
De flesta av båtarna som idag ligger vid stadens kajer är välskötta 
och till glädje för Stockholm på flera olika sätt. Det är en viktig del 
av Stockholms kulturhistoria, förbättrar stadsmiljön och stärker oss 
som en vattenstad. Det finns båtägare som av olika skäl helst skulle 
vilja bo på sin båt året om, med då behövs självklart tillgång till 
kommunalt vatten och avlopp. Just nu pågår ett arbete med att 
utveckla kajen vid Norr Mälarstrand, exempelvis med att bevara 
och utveckla en småbåtshamn, bensinstation, sjömack, restaurang 
och en mindre gästhamn. I samband med detta arbete bör 
Stockholms hamnar dra ut kommunalt vatten och avlopp till de 
båtplatser som ligger längst med sträckan närmast stadshuset. 
 
I dagsläget är de 25 kajplatserna på Söder Mälarstrand de enda 
husbåtsplatserna som kommunala bolaget Stockholms Hamnar 
erbjuder. Det måste det bli ändring på. Med utgångspunkt i det som 
Stockholms stad möjliggjorde för i början på 2000-talet, borde fler 
kajplatser för husbåtar möjliggöras för runt om i staden. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) ställer förslagen mot varandra och 
finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Mattias Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C) reserverar sig 
mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Ersättaryttrande 
Christopher Oscarsson (KD) instämmer i förslag från Mattias 
Keresztesi m.fl. (M) och Johan Duvdahl (C).  
 
Handlingar i ärendet 

 1811055 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av motion om 
permanent boende på husbåtar 

 BRO 2024/544-1.1 Motion om permanent boende på 
husbåtar 
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2024-12-12 

§ 21 
Svar på remiss - Prioriterat gångvägnät för Stockholms 
stad. Beslut om antagande, KS 2024/976  
BRO 2024/567 
 

Beslut  
1. Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
2. Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till prioriterat gångvägnät för Stockholms stad har tagits 
fram av trafiknämnden. Det övergripande syftet med förslaget är att 
locka fler människor att gå. Det prioriterade gångvägnätet pekar ut 
ett gent nätverk av gångstråk som tillsammans binder samman 
stadens viktiga målpunkter. I nätet framhålls stråk som fyller en 
särskilt viktig funktion ur ett fotgängarperspektiv och där många 
människor rör sig. Materialet anger även framtida eller saknade 
länkar som kan bidra till att åstadkomma ett mer gent och 
sammanhängande gångvägnät. 
 
Förvaltningen efterfrågar förtydliganden avseende skillnaderna i 
drift-, underhålls- och investeringsnivå jämfört med det övriga 
gångvägnätet. På de platser där de prioriterade stråken 
sammanfaller med parkstråk eller andra vägar som 
stadsdelsförvaltningen ansvarar för är det viktigt att detta förankras 
och att det säkerställs att förvaltningen har kapacitet att upprätthålla 
den standard som förväntas. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1812692 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av Prioriterat 
gångvägnät för Stockholms stad 

 BRO 2024/567-1.1 Bilaga 1 - Stockholms prioriterade 
gångvägnät 
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2024-12-12 

§ 22 
Ekonomisk månadsrapport november 2024  
BRO 2024/151 
 

Beslut  
Nämnden godkänner månadsrapport gällande november 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Årsprognosen 2024 är positiv med 25,0 mnkr efter fond. Den 
positiva avvikelsen förklaras i huvudsak till följd av att behovet av 
äldreomsorg inte ökat som förväntat, sent inkomna statsbidrag och 
att avtal förhandlats om funktionshinderomsorgen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1820308 (Godkänd - R 1) Månadsrapport 202411 
 1819537 Nyckeltal och verksamhetsmått 202411 
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2024-12-12 

§ 23 
Inkomna medborgarförslag  
BRO 2024/603 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1820125 Inkomna medborgarförslag december 
 1820126 Bilaga - medborgarförslag 
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2024-12-12 

§ 24 
Sammanställning lex Sarah – beslut och inkomna 
rapporter 2024 – SoF och ÄO  
BRO 2024/18 
 

Beslut  
Nämnden tar del av ärendet och lägger det till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Redovisning av inkomna lex Sarah-rapporter från verksamheter i 
egen regi och information om rapporter från verksamheter som 
drivs i enskild regi samt beslut enligt lex Sarah tagna under 
perioden 2024-10-29 -2024-11-21. 
 
Från verksamheter inom Brommas egen regi har tre rapporter 
inkommit gällande händelser enligt lex Sarah. Ett beslut har fattats 
enligt lex Sarah under denna period som berör verksamheter i 
Brommas egen regi. Ingen information om rapporter och beslut har 
kommit från enskild regi gällande lex Sarah. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1808364 (Godkänd - R 1) Sammanställning lex Sarah-beslut 
och inkomna rapporter 2024- SoF och ÄO 

 1441750 Sammanställning beslut SDN 2024-12-12 
 1441738 Sammanställning inkomna rapporter SDN 2024-12-

12 
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2024-12-12 

§ 25 
Redovisning av ej verkställda beslut 2024 – Socialtjänst  
BRO 2024/281 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommuner har enligt 16 kap 6 f-h §§ socialtjänstlagen (SoL), en 
skyldighet att rapportera gynnande beslut enligt 4 kap 1 § SoL som 
ej verkställts inom tre månader till Inspektionen för vård- och 
omsorg (IVO), kommunens revisorer samt till kommunfullmäktige. 
Samma rapporteringsskyldighet gäller enligt 28 f-h §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade (LSS), gynnande beslut 
enligt 9 § LSS. 
 
Under kvartal 3 för 2024 hade avdelning Socialtjänst och fritid 43 
beslut som inte verkställts inom tre månader, varav sex beslut inom 
socialpsykiatrin, 34 beslut inom område funktionsnedsättning samt 
tre beslut inom individ- och familjeomsorg. Detta är en minskning 
inom avdelningen med sju beslut jämfört med föregående kvartal 
(kvartal 2 2024). Av de rapporterade besluten har sju beslut 
avslutats utan verkställande och nio beslut har verkställts. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1812754 (Godkänd - R 1) TJUT Ej verkställda beslut kvartal 
3 2024 

 1800560 Bilaga 2 Ej verkställda beslut LSS kvartal 3 2024 
tabell (2) 

 1800558 Bilaga 1 Ej verkställda beslut SoL kvartal 3 2024 
tabell (1) 
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2024-12-12 

§ 26 
Redovisning av ej verkställda beslut inom äldreomsorgen 
2024  
BRO 2024/280 
 

Beslut  
Nämnden tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Alla kommuner har enligt socialtjänstlagen (SoL) en skyldighet att 
rapportera gynnande beslut, enligt 4 kap 1 § SoL, som ej verkställts 
inom tre månader till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), 
kommunens revisorer och till kommunfullmäktige. 
 
Äldreomsorgen inom Bromma stadsdelsförvaltning har för kvartal 
3, 2024 rapporterat totalt 13 individrapporter till IVO avseende 
beslut som ej verkställts inom tre månader. Merparten av 
rapporterna gällde beslut om särskilt boende. Den vanligaste 
orsaken till att besluten inte har verkställas inom tre månader är att 
den enskilde har valt att tacka nej till de erbjudanden som getts. Det 
kan till exempel handla om att den enskilde vill bo på ett specifikt 
boende eller vill avvakta insats ytterligare en tid. 
 
Av det totala antalet rapporterade beslut som ej har verkställts inom 
tre månader har tre beslut nu verkställts och resterande tio beslut har 
ännu ej verkställts. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1811040 (Godkänd - R 1) Redovisning av ej verkställda 
beslut inom äldreomsorgen 2024 kvartal 3 

 1808011 Rapport EVB Bromma äo kvartal 3 
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2024-12-12 

§ 27 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
BRO 2024/48 
 

Beslut  
Nämnden godkänner återrapporteringen av delegationsbeslut. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1832217 Anmälan av delegationsbeslut december 
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2024-12-12 

§ 28 
Protokoll rådet för funktionshinderfrågor 2024  
BRO 2024/168 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1808651 Protokoll råd för funktionshinderfrågor 2024-11-06 
 1808652 Bilaga 1 Budgetuppdrag och styrsignaler 2025 samt 

förvaltningarnas planerade satsningar 
 1808631 Bilaga 2 Presentation stadsmiljöverksamheten och 

funktionshinderfrågor 
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2024-12-12 

§ 29 
Protokoll pensionärsrådet 2024  
BRO 2024/42 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1827895 Protokoll Bromma pensionärsråd 4 decemeber 
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2024-12-12 

§ 30 
Protokoll från förvaltningsgruppen 2024  
BRO 2024/55 
 

Beslut  
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1830848 (Signerad) Protokoll FVG 2024-12-05 
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2024-12-12 

§ 31 
Inkomna rapporter och protokoll 2024 - Förteckning till 
nämndens sammanträden  
BRO 2024/49 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1832215 Inkomna rapporter och protokoll december 2024 
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2024-12-12 

§ 32 
Balanslista 2024  
BRO 2023/513 
 

Beslut  
Nämnden lägger ärendet till handlingarna. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Johan Heinonen (S) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 1564394 Balanslista 2024 
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2024-12-12 

§ 33 
Nämndens och förvaltningens frågor  

Sammanfattning av ärendet  
Nämndens ordförande Johan Heinonen önskar stadsdelsnämnden, 
stadsdelsförvaltningen, all personal ute i verksamheterna i Bromma, 
de fackliga organisationerna och alla Brommabor god jul och gott 
nytt år. 
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2024-12-12 

§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/598 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1812062 (Godkänd - R 1) Information om utredning av 
händelse enligt Lex Maria 

 1807246 MAS direktiv angående läkemedelshantering 
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2024-12-12 

§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/6 
 
 
Handlingar i ärendet 

 BRO 2024/6-23 Protokoll sociala delegationen 20241120 
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2024-12-12 

§ 36 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/631 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1816971 (Godkänd - R 1) 2024-11-22 TJUT Upphörande av 
hemlighållande av vistelseort 
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2024-12-12 

§ 37 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/632 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1819915 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare 
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2024-12-12 

§ 38 
Borttagen på grund av sekretess  
BRO 2024/608 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1802159 (Godkänd - R 1) Nedläggning 
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